
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Gawłowskiego 

na 12. posiedzeniu Senatu 

w dniu 18 czerwca 2020 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra gospodarki morskiej i żeglugi śródlądowej Marka Gróbarczyka 

Konsorcjum bankowe kierowane przez niemiecki DVB Bank SE udzieliło Polskiej Żegludze Morskiej po-

życzki w wysokości 175 milionów dolarów na portfel masowców składający się z 34 jednostek. DVB Bank 

SE działał jako upoważniony aranżer wiodący i prowadzący księgowość transakcji, CIT Group była drugim 

głównym aranżującym z Societe Generale, BNP Paribas, Siemens Bank i Credit Agricole jako współorgani-

zatorami.  

Polska Żegluga Morska znana jako Polsteam lub PŻM jest operatorem statków towarowych z siedzibą 

w Szczecinie, posiada flotę 56 masowców o średnim wieku ok. 8 lat. Grupa ma jedną z największych sieci 

tras na świecie, oferuje usługi w ok. 60 krajach. Wykonuje około 500 podróży rocznie, przewożąc 15 milio-

nów ton ładunku. 

Zwracam się do Pana Ministra z prośbą o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Ile statków zostało zastawionych pod kwotę 175 milionów dolarów? 

2. Czy prezes Rady Ministrów Mateusz Morawiecki ma wiedzę w tym temacie? 

3. Czy Skarb Państwa wyraził na to zgodę? 

4. Jaka jest kondycja finansowa grupy Polsteam? 

Stanisław Gawłowski 

 
 


